
Aquest text va ser llegit el dia 17/12/2021 a la sala 

d'actes de l'Associació Excursionista Talaia com a 

preliminar a la entrega de medalles als socis amb 25 i 50 

anys d'antiguitat a la societat per la sòcia Ramona Gallart 

B · . IIII ona nit ..... a tots I totes .... 

Quan la Lourdes va trucar-me, com antigua sòcia, per si volia dir 

unes paraules en aquest acte de prenadal, emva sorprendre, ja 

que la meva participació a la Talaia fa molts anys que ha deixat 

de ser activa i ara, hem limito a assistir algunes vegades als actes 

que s'organitzen cada divendres. M'ho vaig pensar una mica 

abans d'acceptar, però, ja que son molts els anys que estic 

vinculada a l'entitat, ho faig de bon grat i procuraré no allargar

me. 

Vaig aterrar a Vilanova als divuit anys, procedent d'un petit poble 

de la plana de Lleida amb la il ·lusió d'iniciar el meu primer treball 

com a mestra. AI poc temps de estar aquí, juntament amb unes 

amigues, vam decidir fer-nos sòcies de la Talaia esperonades per 

participar en caminades, excursions, conèixer el país i altres. 

Recordo varies sortides als Rasos de Peguera, participació a les 

acampades a Lourdes, caminades dl entrenament per anar a 

Montserrat a peu i algunes marxes de regularitat . 

Sempre vaig sentir-me molt ben acollida. Recordo d'aquells 

temps a la Viqui, la Esperança, la Aurelia Rion i la Carme Guindal. 

Tinc molt present, ja que va impactar moltíssim, una sortida que 

alguns dels aquí presents recordaran, en que s'havia de substituir 

el llibre registre al cim del Pic del Infern. Pujàvem des de Núria i a 

l'arribar al coll de Nou Creus el temps va començar a canviar. 
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Vam continuar pujant fins que a l'arribar a la carena, molt a prop 

del cim, va descarregar una forta tempesta amb centenars de 

llampecs, pluja i fort vent. Abandonarem ràpid la carena, baixant 

una cinquantena de metres pel lateral, deixant els objectes de 

metall i fent tots una pinya acotats a terra, fins que la tempesta 

va amainar. Aleshores continuarem caminant per emprendre la 

ruta cap al refugi de Coma de Vaca, sempre sota la pluja i amb el 

ressò constant de la tronada. Recordo molt bé, que l'endemà 

varem baixar fins a Camprodon. A l'hora del dinar, dia de sant 

Joan, li vam fer pagar el cava al recordat company Joan Virella tot 

celebrant el seu Sant i amb un brindis emocionat per la sort que 

havíem tingut el dia anterior de sortir-ne d'aquella situació, tan 

compromesa, únicament amb un gran ensurt. 

Passats uns quants anys i amb la família ja consolidada, vam 

apropar els nostres fills a la Talaia, amb la participació de la 

nostra filla Núria a un curset de sardanes per infants a càrrec de 

la Carme i el Salvador, a l'antic local del carrer Anselm Clavé. 

També a les sortides infantils, a les comparses i recordo els 

assajos dels nostres fills petits, Marta i Pere, a la coral Estrop, 

aquí fora al pati. 

En aquells temps, ja tan llunyans ,la Talaia era una part 

important de la nostra vida, doncs I~s activitats vinculades a 

l'entitat, encara que molt simples, havien deixat en nosaltres una 

empremta d'amor per la natura i un desig de veure món que 

hem mantingut fins al dia d'avui. Adquirirem una tenda de 

campanya molt gran, de segona mà i amb els nostres tres fills i 

en període de vacances, vam recorre una bona part de l'Europa 

central alternant les ciutats i la muntanya. 
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Aleshores es viatjava poc i trepitjar els Alps, veure de prop el 

Mont Blanc, amb les glaceres, el Cervino, l'Eiger, la Junfrau, etc., 

ens omplia d'emoció, igual que el visitar una bona part de ciutats 

importants a peu, gaudint dels museus i llocs d'interès. 

Les darreres caminades van passar per fer unes quantes etapes 

del G.R. Vilanova - Canigó, concretament des de Monistrol fins a 

Besalú, en que les cames ja van dir prou. Participarem també en 

varies de les marxes i caminades populars que s'organitzen cada 

any i darrerament ens ho passem molt bé els divendres que 

venim aquí, amb tots vosaltres. 

La compra d'aquest local crec que ha sigut fonamental perquè la 

Talaia incrementés les seves activitats, tan en l'aspecte esportiu 

com en el cultural i sempre amb la finalitat de potenciar i 

preservar la llengua i les tradicions catalanes. 

La Talaia sempre ha prioritzat aquests valors i em sento orgullosa 

de participar-hi. 

I ara, per acabar, us faré un petit apunt personal .. . 

Qui m'havia de dir quan vaig fer-me sòcia, ara fa seixanta anys, 

que aquell xicot de la secretaria que va inscriure'm i prendre les 

meves dades, acabaria essent el meu marit.. .. 

Res més, moltes gracies per escoltar-me!!!!! 

Visca la Talaia!!! 
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